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- Catedra de Filologie 
Română și Clasică a 
Universității 
Naționale „Yurii 
Fedkovici” din 
Cernăuți și 
Lectoratul de Limba 
Română al USV au 
organizat cea de-a 
VIII-a ediție a 
Colocviului 
internațional 
„Interferențe 
lingvistice și 
culturale la Cernăuți 
și în lume” 
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- În data de 20 iunie a.c., Catedra de Filologie Română și Clasică a 
Universității Naționale „Yurii Fedkovici” din Cernăuți și Lectoratul de 
Limba Română al Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava au 
organizat cea de-a VIII-a ediție a Colocviului internațional „Interferențe 
lingvistice și culturale la Cernăuți și în lume” – manifestare devenită 
reper în peisajul academic dedicat studiilor interculturale și 
interlingvistice din regiune. 
Deschiderea oficială a lucrărilor a fost marcată de intervențiile unor 
reprezentanți de seamă ai conducerii universitare: prof. univ. dr. Tetiana 
Fedirchik, prorector al Universității Naționale din Cernăuți, prof. univ. 
dr. Ștefan Purici, prorector al Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava, 
și doamna Larisa Markuliak, prodecan al Facultății de Filologie a 
universității gazdă. În luările lor de cuvânt, aceștia au reliefat valențele 
colaborării interinstituționale ca fundament pentru susținerea cercetării 
științifice și promovarea valorilor academice într-un cadru european 
dinamic. 
Evidențiem și prezența Excelenței Sale Irina-Loredana Stănculescu, 
Consul General al României la Cernăuți, care, în alocuțiunea sa, a evocat 
deviza Uniunii Europene – „Unitate prin diversitate” – subliniind rolul 
crucial al dialogului intercultural și al cooperării academice 
transfrontaliere în consolidarea unei Europe bazate pe respect, toleranță 
și convergență valorică. 
Evenimentul s-a bucurat de participarea unui număr remarcabil de cadre 
didactice și cercetători de la Facultatea de Litere și Științe ale 
Comunicării a Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava, precum și a 
unor profesori din cadrul mai multor departamente ale Universității 
Naționale din Cernăuți: Facultatea de Filologie, Facultatea de Limbi 
Străine, respectiv Facultatea de Istorie, Politologie și Științe Politice. 
Această prezență diversificată a conferit colocviului o pronunțată 
dimensiune interdisciplinară și a favorizat un schimb fertil de idei, 
perspective și metode de cercetare. 
Prin tematica abordată și prin nivelul ridicat al intervențiilor, cea de-a 
VIII-a ediție a colocviului s-a impus ca un spațiu de reflecție critică și 
dialog științific de substanță, favorizând convergența perspectivelor 
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interdisciplinare și aprofundarea unor problematici esențiale pentru 
înțelegerea fenomenelor culturale și lingvistice într-un context 
globalizat. 
Dialogul academic între participanți a evidențiat nu doar diversitatea 
metodologică și tematică a comunicărilor, ci și deschiderea către 
colaborări viitoare între instituțiile participante. În egală măsură, 
colocviul a demonstrat potențialul științific și cultural al parteneriatelor 
universitare transfrontaliere, capabile să genereze sinergii valoroase în 
sfera cercetării și a formării academice. 
Prin reafirmarea valorilor dialogului intercultural, ale respectului pentru 
pluralitate și ale cooperării intelectuale, evenimentul contribuie 
substanțial la consolidarea profilului Cernăuțiului ca pol academic 
regional, în care tradițiile umaniste se întâlnesc cu dinamismul și 
provocările lumii contemporane. 

- Mihai Dimian și 
Gheorghe Șoldan, 
front comun pentru 
sprijinirea clubului 
universității. 
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- Insulele Feroe au o suprafață de aproximativ 1.400 de kilometri pătrați 
și undeva la 55.000 de locuitori, în timp ce județul Suceava are o 
suprafață de 8.500 de kilometri pătrați și vreo 650.000 de locuitori. La 
Campionatul Mondial de Handbal Masculin U 21, echipa din regiunea 
autonomă a Regatului Danemarcei a învins România, din care fac parte 
șapte jucători legitimați la CSU Suceava și suceveanul Daniel Stanciuc, 
legitimat în prezent la Dinamo, cu scorul de 35 la 28. Islanda are o 
suprafață de peste 100.000 de kilometri pătrați și o populație de 
aproximativ 400.000 de persoane, iar la același campionat România a 
învins-o cu 29 la 25. Jucătorii suceveni au avut o contribuție majoră la 
această victorie. 
După meciul pierdut în fața Insulelor Feroe, welovesport.ro a scris: 
„Istorie, vedete, background, potențial uman, resurse financiare sunt 
suficiente în România pentru ca handbalul chiar să fie un <sport 
național>. Are de unde să înceapă, are chiar și acum câteva exemple de 
<AȘA DA>, doar că este nevoie de o mai mare voință, de o mai bună 
organizare, unitate, de mai puține orgolii, de multă muncă, evident. 
Exemplul în strânsă legătură cu naționala masculină de tineret este CSU 
Suceava. Au construit o piramidă întreagă, le-a luat aproape 10 ani 
pentru asta, au generat și construcția unei săli noi, care va fi gata în 
principiu în următorul an, iar acum alimentează cu jucători echipele 
naționale. (…) Că sunt jucători foarte buni, buni, promisiuni, 
satisfăcători, CSU Suceava produce, iar dacă acest model ar fi multiplicat 
măcar la alte 10 cluburi, de ce nu chiar la toate cele 28 din Ligile 
Naționale, poate că peste vreo 5-10 ani îi batem din nou pe feroezi. Și nu 



doar pe ei!”. 
După victoria cu Islanda, rectorul Universității „Ștefan cel Mare”, Mihai 
Dimian, a scris: „Deşi la un moment dat erau 4 centre în ţară susţinute 
parţial de Comitetul Olimpic Român, Suceava era singura care avea 
susţinută (parţial) numai o singură grupă! Se poate analiza acum ce au 
produs ceilalţi, mult mai bine susţinuţi … În urmă cu 2 ani, Comitetul 
Olimpic Român a oprit şi acea finanţare, neînţelegând că şi în sport, ca şi 
în educaţie, trebuie să construieşti CU RĂBDARE. Dacă nu am fi 
continuat noi, s-ar fi destrămat şi această generaţie. Mai mult decât atât, 
chiar şi investiţia iniţială a COR ar fi fost irosită!”. 
Performanțele obținute de jucătorii pregătiți de clubul universității la 
toate categoriile de vîrstă și faptul că CSU Suceava este unul dintre 
principalele „bazine” din care se alimentează loturile naționale de 
handbal masculin reprezintă motive puternice pentru finanțarea 
clubului de la Suceava de către entități centrale, nu doar de administrația 
locală. Atît rectorul Universității „Ștefan cel Mare” Suceava, Mihai 
Dimian, cît și președintele Consiliului Județean, Gheorghe Șoldan, care 
are și o funcție politică la nivel central, pot face front comun pentru a 
convinge Bucureștiul să finanțeze centrul handbalistic de la Suceava. 
Bucureștiul însemnînd Comitetul Olimpic, Agenția Națională pentru 
Sport și Federația Română de Handbal. Totul pentru handbal, totul 
pentru o victorie împotriva Insulelor Feroe! 

- Suceava poate 
deveni un hub 
regional pentru 
afaceri germane în 
contextul 
reconstrucției 
Ucrainei 
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- O delegație formată din peste 20 de reprezentanți ai mediului de afaceri 
din Germania se află în județul Suceava în perioada 23–24 iunie 2025, în 
cadrul forumului internațional „Dinamica afacerilor transfrontaliere în 
Europa de Est: Regiunea de Frontieră România–Ucraina–Moldova”, 
organizat de Camera de Comerț și Industrie Româno-Germană (AHK 
România), în parteneriat cu Consiliul Județean Suceava. 
La discuții au participat și reprezentanți ai Primăriei Suceava, ai 
Universității „Ștefan cel Mare”, ai Camerei de Comerț și Industrie 
Suceava, ai Inspectoratului Școlar Județean, ai Aeroportului 
Internațional „Ștefan cel Mare” și ai SC Parcuri Industriale Bucovina S.A. 
Discuțiile s-au axat pe oportunitățile concrete de investiții în județ și pe 
marile proiecte în curs de implementare, precum infrastructura rutieră 
și aeriană, sprijinul pentru zona industrială și atragerea fondurilor 
europene. 
„Le-am vorbit invitaților noștri despre proiecte reale: modernizarea 
aeroportului, dezvoltarea Zonei Libere Suceava, aducerea autostrăzii A7 
până la Siret, modernizarea rețelei de drumuri județene. Toate sunt 
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priorități ferme ale administrației Șoldan. Le-am transmis partenerilor 
noștri germani că Suceava nu doar că are un potențial uriaș, ci și voința 
politică și administrativă de a-l valorifica”, a declarat Cezar Ioja, 
administratorul public al județului Suceava. 
Alte teme abordate în cadrul întâlnirii au fost: învățământul profesional 
dual din județ, oportunitățile de colaborare cu autoritățile locale, cu 
universitatea suceveană (mai ales în domeniul automatizărilor, al 
proiectării și al industriei alimentare), cu Clusterul Regional Inovativ de 
Bioeconomie Suceava – Botoșani, precum și cu S.C. Parcuri Industriale 
Bucovina S.A. 

 


